



Referat Dommersektionsmøde Kamp/Teknik søndag 19. februar 2023

Sted:

Scandic Hotel Odense, Hvidkærvej 25, 5000 Odense

Tidspunkt:

10:00 – 17:00

Deltagere:

Anette Olsson (AO)
Ana Alicia Jensen (AAJ)
David Coupar (DC)
Finn Buchardt (FB)
Imran Akram (IA)
Jesper Jin Pedersen (JP)
Søren Dall (SD)
Michael Skjoldager (MS)

Afbud:

Henrik Rasmussen (HR), stoppet i dommersektionen

Dagsorden:

1. Valg af referent

- Michael G. Schjoldager

2. Gennemgang og opfølgning af beslutningsreferat 3. april 2022

- Gennemgået og **godkendt**.

3. Budgettet for 2023. Vi mangler at få et afsluttende overblik, over budgettet i 2022

- Det er vanskeligt efter Birthes bortgang. Kender ikke resultatet, da der er et hul fra den tidlige bortgang af Birthe. Afventer den endelige opgørelse. (DC)
- David / Søren har lavet et Excel med oversigt med dommer udgifter (lavet for både Kamp og Teknik) for at have et nogenlunde overblik på hvad der er brugt.



- Kan vi omrokere i budgettet, hvis vi ikke har brugt alt på f.eks. uddannelse, kan de bruges til andet? (JP)
- Ja vi kan godt flytte lidt rundt på pengene, men gør det begrænset og absolut ikke overskride det samlede budget. (DC)
- Vi skal kunne retfærdiggøre, hvorfor vi går over budgettet til f.eks. Esbjerg (pga. udenlandske dommere osv. (SD)

4. Samkørsel generelt mellem kamp og teknik skal optimeres og automatiseres

- Michael sender dommeradresseliste med ud ved indkaldelse. Alle som kører, skal melde ud, at de kører og hvorfra og evt. tage andre med. Ellers **SKAL** det godkendes! Hvis ikke godkendt skal kørslen betales for kørsel selv! (JP)
- Michael koordinerer med Imran, når der er kamp og teknik samtidigt. (styres af dommerleder)
- Anette skriver ud til de nye dommere og beder om adresse til vores kontakliste. (MS)
- Imran Akram er tovholder til samkørsel i kamp. Evt. også en koordinator fra teknik, som kan koordinere, sammen med Imran. Michael tager den i første omgang.

5. Godkendelse af befordringsgodtgørelse på kr. 3,73 per km. Kører man alene er satsen kr. 2,19 per km. (2023)

- **Godkendt** enstemmig i dommersektionen.

6. Udgifterne til dommerne stiger, da vi også er nødt til at invitere udenlandske dommere

- De 500 kr. er max skattefrit. (DC)
- Der er andre tillæg man kan give. Bla. 250 kr. tøjvask. (MS)
- Dommerleder – ekstra tillæg. (JP)
- Flere arrangørklubber ønsker at hæve tilmeldingsgebyret til 400 kr. Det skaber stor utilfredshed blandt klubberne. (SD)
- Betaling til Nationale stævner: Enstemmig vedtaget.
- Danske IR-A-B-C dommer får den samme diæt:
- Idrætsdommer omkostning kr. 500,- per dag.
Køb, vask og vedligeholdelse kr. 250,-
Dommerleder ekstra: Telefon og administration kr. 250,-
- **Godkendt** for brug – Michael retter det til på udgiftsbilag og sender til Søren.
- Dommere vi henter ind fra udlandet kan betales med Euro 100,- plus kørsel.



7. Turnering / stævnearrangør

Sidste tilmelding er 14 dage før stævnet og her får vi besked om stævnet bliver afholdt eller aflyst pga. for få deltagere. Det er ikke hensigtsmæssige, hvis danske / udenlandske dommere skal indkaldes. Et minimumskrav må være 3-4 uger før.

- Flyt tilmeldingsfristen til tidligere. Fået mulighed for at få tilskud til at fremme stævner i Danmark – Der arbejdes på et evt. "early bird" tilmeldingsgebyr til en lavere pris. Klubberne er selv ansvarlige for reklame for deres stævne, kan godt få lidt støtte fra forbundet. (SD)
- Hvorfor kommer invitationerne så sent ud fra klubberne? Vær lidt proaktiv. (JP)
- Opfordre klubber til at være på for at få folk til stævne. Evt. bruger stævnet før til at dele flyers etc. ud (DC)
- På teknik siden, hvorfor så mange stævner i foråret. (AO)
- Optælling viser 4 stævner til og med Juni + 3 efterår. (5 alm. Stævner, 1 DM og 1 Danish Open. (MS)
- Tilmelding 3 uger før? (DC)
- **Godkendt** – Sidste tilmelding frist sættes til 3 uger før!
- **Tilføjet af Jesper:** Generel krav til stævneafholder omkring udenlandske dommere, transfer, hotel og forplejning. Kørsel udenlandske dommere?
- Når vi er ude, så sender vi flight schedule, sørger arrangør for kørsel lufthavn hotel stævne og retur. Fuld forplejning. Efter afleveret i lufthavn "sluttes" arrangør opgave. (JP)
- Kendes kun ved G1 stævner i kamp. (DC)
- Sverige sørger normalt for det meste selv, men stævne arrangør bør sørge for at hente dommere på Station/Lufthavn og retur transport. (FB)
- Det bør være et krav at der sørges for aftensmad fredag og lørdag ved overnatning. Samt transport til og fra lufthavn (fredag + lørdag/søndag). Som min. Dækning transport – forplejning fredag. Men lørdag aften aftensmad for dommere der først kan rejse hjem søndag. (JP).
- Vores kontrakt siger frokost varm + sandwich aften. (SD).
- Vi skal have opdateret alle kontrakter som ikke er på plads endnu. (FB)

Ønsket tilføjes i kontrakterne fra 2024/2025 for stævne afholdelse

"Der er et behov for at arrangøren sørger for transport + mad – for at højne dommerviljen"



8. Dommertøj, Skjorter + slips, IR tøj

- Vi har fået 5 nye IR's. 3 i teknik og 2 i kamp. Det koster ca. 4.000 - 4.200 kr. for et IR sæt. Nye C dommere mangler skjorte + pins.
- Pins – slips – Skjorter ← David tager med til Esbjerg til Michael (Michael sender mail til David om 20 bronze, 10 sølv, 10 guld, 10 slips).
- **Godkendt**; dommer budget dækker op til 4.000 kr. til IR tøj.

9. Dommerkurser Jylland og Sjælland Fælles dommer seminar, kamp og teknik (Evt. sommerlejr).

- Der er pt. 3 tilmeldte til Kampdommerkursus i Esbjerg. Afventer 3 mere før det bliver afholdt. (SD)
- Kan vi afholde et Kampdommerkursus på Sjælland som afholdes af Ana? (DC)
- Sommerlejr, skal have styr på hvordan og hvorledes. Kamp og Teknik evt. arrangere sammen. (DC)
- Lav et dommer kursus på Sjælland. Skal sættes op evt. i Hvidovre. Finn sammen med Michael. Evt. april. (JP)
- Holde et fælles seminar, opdatering på div. Ting. Dele op og gennemgå regler etc. Samles igen senere. (FB)
- Der arbejdes på et fælles seminar efter DM. (Alle)
- Arbejder på at sætte et Teknik dommer kursus op d. 15. April 2023 på Sjælland. Mere info samt endelig bekræftelse kommer snarest. (FB og MS)

10. Internationale dommer. Vi har fået 5 nye I/R's. Det er en succes. Hvem sender vi i 2023?

- Vi skal sende nogle nye på IR, samt nogle på refresher både teknik og kamp.

11. Betaling dommere som også stiller op (Poomsae)?

- Kun ved absolut mangel på dommere kan nedenstående gøres: Max 1 disciplin – får fuld betaling (gruppe ligges tidligt på dagen). Hvis vi har nok ingen dommerdiæt betaling.

12. Forberedelse betaling for kursus?

- Hvad bliver underviser betalt for forberedelse + kursus? (FB)
- Ved ikke hvor meget vi kan give/betale for at holde det skattefrit? (DC)
- Hæve rammebudget 20% for 2024 – 170.000 til 200.000? (JP)
- Hvis vi vil hæve rammebudgett, skal det godkendes på Rep. Møde. (DC)



13. Forberedelse betaling for arrangere og koordinere dommere?

- Se ovenstående.

14. Arbejdsfordeling, tid og overskud, har man tid til at være i dommerudvalg?

- Hvem står for at kontakte hvem i hvilken tilfælde, f.eks. når vi mangler dommere til et stævnet? For mange spurgte rundt og samme blev spurgt flere gange. (DC)
- Bedre til at koordinere med div. Kontakter rundt. (JP)
- Vi arrangerer hvem der kontakter hvem hvornår, ikke "bare" skrive. (MS)

15. Tjekliste til teknikstævner, se vedhæftede. <se vedhæftet dokument>

- Indtjeknings bord skal indføres ved teknik (fuldt oplæg til indtjek regler skal skrives ned):
- Indtjek dobok regler, ikke bruge **DEN** ved DM! Det er et klub stævne og IKKE et national mesterskab. Bælte, smykker, hår elastik etc.
(ansvar: Jesper og Finn at skrive indtjek regler)

16. Evt.

- Vi bør kigge på mulighed for ene værelse ved overnatning – Visse folk er introverte og synes det er ubehageligt at skulle dele. Jeg ved dette evt. giver en merudgift til arrangør klubben, men kan miste dommer tilmelding grundet dette. (MS)
- Skal så indskrives i stævne kontrakten og godkendes først. Stævner er uddelt til 2024 så kan tidligst blive fra 2025. (SD)
- De dommere der har brug for overnatning skal der dækkes forplejning fredag aften af arrangørklubben. Aftensmad + 1 drikkevare. (MS)
- Skal så indskrives i stævne kontrakten og godkendes først. Stævner er uddelt til 2024 så kan tidligst blive fra 2025. (SD)
- Synes der gerne må være noget frugt også til dommerne om eftermiddagen ikke kun kage. (MS) **Alle:** Enig
- Manglende promovoring dommerne (både Kamp og Teknik) skal ikke bare gøres internt på grupperne men skal ud på forbundets facebook og hjemmeside. (AAJ)
- Helt enig, vi har set udøvere "låne" forbundets Instagram profil, lad os gøre det samme ved stævner, f.eks. til German Open, Grand Prix etc., samt ikke kun poste "nyheder" på dommergrupperne, men sørg for at dele det på forbundets profil. (MS)



- Hvis I har noget som I vil have under "Nyheder" for forbundets hjemmeside, lav en tekst og tilføj nogle billeder og mail det til mig, så sørger jeg for at uploade det. (SD)
- Sørg for ordentlig afspærring mellem tilskuer og dommerne/baner 1-2 meter afstand. Udøvere ingen adgang til stævne bordet kun holdleder. For mange venner etc. Runder rundt ved admin. Bordet. (MS)
- Tak for et godt møde.